

簡介 Introduction

香港教育大學（教大）致力於培育未來的教育工作者和領袖。作為大學的主要籌款單位，校友及拓展事務處積極向社會各界募集捐款，以培養新一代領袖，推動大學持續發展，同時加強與社區的聯繫並回饋社會。

The Education University of Hong Kong (EdUHK) is committed to cultivating future educators and leaders. As the main fundraising unit of the University, the Alumni Affairs and Development Office (AADO) helps solicit donations from all sectors of the community to support our students, emerging leaders, and the ongoing development of the University, while strengthening community connections and making contributions to society.

目前，香港教育大學：

EdUHK currently:

- 在「2026年QS世界大學學科排名」中，教大在「教育與培訓」位列亞洲第2、全球第7。
ranked 7th worldwide and 2nd in Asia the QS World University Rankings by Subject (Education & Training) 2026
- 本地80%的小學及幼稚園教師以及約30%的中學教師均為本校校友。
has 80% of local primary school and kindergarten teachers and around 30% of local secondary school teachers being our alumni
- 54位學者入選美國史丹福大學2025年全球頂尖2%科學家名單。
has 54 scholars ranked top 2% in the Stanford List of World's Most-cited Scientists 2025

您的支持將推動尖端研究與重點項目的發展，拓展學術機會，並促進充滿活力的校園社群，並為社會發展帶來正面影響。

By contributing to our research and projects, you play a vital role in advancing cutting-edge research initiatives, expanding academic opportunities, fostering a dynamic campus community, and supporting meaningful social development.

項目焦點 Project Highlights

教大在多個範疇具備堅實的基礎與專業優勢，涵蓋多個傳統教育領域，包括但不限於特殊教育、幼兒教育、體育教育等。此外，亦涉獵心理學（如教育心理學、認知心理學等）。

在傳統強項以外，教大近年亦積極拓展新興及跨學科研究領域，包括國家安全、人工智能、中華文化研究、環境保育與可持續發展、老幼共融、正向教育等多方面。以下列出具代表性的核心項目，反映我們的主要發展方向。

EdUHK possesses a strong foundation and professional strengths across a wide range of disciplines. Our expertise spans traditional education fields, including but not limited to Special Education, Early Childhood Education, and Physical Education. In addition, our academic work extends to various branches of Psychology, such as Educational Psychology and Cognitive Psychology.

Beyond these established areas, the University has, in recent years, actively expanded into emerging and interdisciplinary domains. These include National Security, Artificial Intelligence, Chinese Culture Studies, Environmental Conservation and Sustainability, Intergenerational Cohesion, and Positive Education, among others.

The following section highlights several representative key projects that reflect our major developmental priorities and areas of strategic focus.

教學質素 Education Quality

教大致力於在多元學科領域提供高質素的教育，確保學生能夠獲得全面而與時並進的知識。透過不同的項目與計劃，培養學生的批判思考、創造力及實踐能力。教職員積極投入研究與專業發展，並將最新的研究成果融入教學之中。此外，大學亦重視體驗式學習，透過實習、專題項目及與業界合作，讓學生能在真實情境中應用所學。EdUHK is dedicated to providing high-quality education across diverse disciplines, ensuring that students receive comprehensive and up-to-date knowledge. Through different projects and initiatives, the University strives to foster critical thinking, creativity, and practical skills. Faculty members are committed to research and professional development, integrating the latest advancements into their instruction. Additionally, the University emphasizes experiential learning through internships, projects, and collaborations with industry partners.



主要項目 Key Projects :

Empowering Women's Talent Development and Enabling Women Leadership in Hong Kong SAR, China and Mainland China: Conferences and Seminars

捐助者 Donor：中國和平發展基金會 China Foundation for Peace and Development
項目負責人 Project Leader：李子建教授 Prof John Lee



甘孜州心理治療專業培訓 Professional Training in Psychotherapy in Sichuan

捐助者 Donor：田家炳基金會 Tin Ka Ping Foundation
項目負責人 Project Leader：梁智熊教授 Prof Leung Chi Hung





新興科技 Emerging Technologies



隨着人工智能（AI）深刻影響社會，提升公眾的 AI 基礎素養至關重要。教大致力於讓香港市民理解、參與並塑造 AI 在未來的角色。我們免費提供相關課程，推動 AI 教育普及，讓更多人能夠共同創建惠及全民的 AI 驅動未來。

As artificial intelligence (AI) continues to influence our society, building basic AI literacy is now crucial for the public. At EdUHK, we aim to empower Hong Kong residents to understand, engage with, and shape AI's role in our changing world. Offering these programs free of charge, we seek to make AI education accessible and widespread. With better understanding, we can collaborate to create an AI-driven future that benefits everyone.

主要項目 Key Projects :

人工智慧、腦與兒童研究中心
AI, Brain and Child Research Centre (ABCRC)

捐助者 Donor：海南誠熙投資有限公司 Hainan Chengxi Investment Co., Ltd
項目負責人 Project Leader：李輝教授 Prof Philip Li



A Study on Developing Artificial Intelligence Literacy for Students, Teachers/Parents and Administrative Staff for Effective Learning, Teaching and Productivity at Workplace: Applied Artificial Intelligence (AAI) Programmes

捐助者 Donor：李嘉誠基金會 Li Ka Shing Foundation
項目負責人 Project Leader：江紹祥教授 Prof Kong Siu Cheung



Together We Shape the Future of Education
攜手共創教育未來

聯絡我們
Contact us



香港教育大學校友及拓展事務處
香港新界大埔露屏路10號曹貴子基金會大樓 (A座) 一樓06室 (A-1/F-06)
Alumni Affairs and Development Office
The Education University of Hong Kong
Room 06, 1/F, Cho Kwai Chee Foundation Building (A-1/F-06)
10 Lo Ping Road, Tai Po, New Territories, Hong Kong
☎ aado@eduhk.hk ☎ (852) 2948 6049 ☎ (852) 2948 8466
🌐 https://www.eduhk.hk/aado/



香港教育大學
The Education University
of Hong Kong

健康社區 Healthy Society



教大致力於透過研究、教育及社區參與，推動建立一個重視心理健康的社會。大學透過心理學、輔導學及社會科學等課程，回應當前社會在精神健康與情緒福祉方面的挑戰，促進大眾對心理健康的關注與理解。學校鼓勵學生與教職員參與提升心理健康的服務、倡導健康生活模式及強化社區支援的相關項目。透過與本地社區及合作夥伴攜手推動可持續的心理健康方案，教大致力提升社會整體的心理福祉。大學以關愛、責任與創新的理念為核心，期望為所有人建立一個更健康、更具包容性的社會。

EdUHK is committed to promoting a society that prioritizes mental well-being through psychology, education, and community engagement. The University addresses current challenges related to mental health and emotional well-being through its programmes in psychology, counselling, and social sciences, fostering greater awareness and understanding of mental wellness. Students and faculty members are encouraged to participate in initiatives that improve access to mental health support services, advocate for healthy lifestyles, and strengthen community support networks. Through partnerships with local communities and organizations, EdUHK works to advance sustainable mental health initiatives that enhance overall societal well-being. Guided by the values of compassion, responsibility, and innovation, the University strives to build a healthier and more inclusive society for all.

主要項目 Key Projects :

3Es「情+社」同行計劃
Early Advancement in Resilience (EAR): A Downward Extension of the 3Es Programme that Promotes Children's Social-emotional Competence

捐助者 Donor：李國賢基金會 Simon K.Y. Lee Foundation Limited
項目負責人 Project Leader：鍾杰華教授 Prof Chung Kevin Kien Hoa



互動社交機械人
Social Robot for English Language Learning among Young Learners

捐助者 Donor：路邦科技有限公司 Roborn Technology Limited
項目負責人 Project Leader：楊少詩教授 Prof Susanna Yeung



促進社會發展 Social Enhancement



教大致力於在多個學科領域提供高質素的教育，確保學生獲得全面且與時並進的知識。透過不同的項目與計劃，學校致力培養學生的批判思考能力、創造力及實踐技能。教職員積極參與研究與專業發展，並將最新的學術成果融入教學之中。此外，大學亦重視體驗式學習，讓學生透過實習、專題項目及與業界合作，把所學應用於真實情境。

EdUHK is dedicated to providing high-quality education across diverse disciplines, ensuring that students receive comprehensive and up-to-date knowledge. Through different projects and initiatives, the University strives to foster critical thinking, creativity, and practical skills. Faculty members are committed to research and professional development, integrating the latest advancements into their instruction. Additionally, the University emphasizes experiential learning through internships, projects, and collaborations with industry partners.



主要項目 Key Projects :

賽馬會特教青年學苑
YASEN

捐助者 Donor：香港賽馬會慈善信託基金 The Hong Kong Jockey Club Charities Trust
項目負責人 Project Leader：冼權鋒教授 Prof Sin Kuen Fung Kenneth



慈展學苑
School Aspire

捐助者 Donor：顧積善堂慈善基金 Koo's Giving Charitable Foundation
項目負責人 Project Leader：賴成恩女士 Ms Grace Lai



運動科學 Sport Sciences



教大致力發揮體育教育、健康及運動科學領域的卓越優勢，並進一步提升其在全港與國際上的影響力。我們積極推動研究、影響政策，並培養專業人才，為個人及社會的福祉作出有意義的貢獻。

At EdUHK, we are dedicated to leveraging our strengths to establish ourselves as a renowned center of excellence in physical education, health, and sport science, with an expanding regional and international reputation. As a dynamic and ambitious University with an increasing global presence, we strive to advance research, influence policy, and cultivate professionals who make meaningful contributions to the well-being of individuals and society.

主要項目 Key Projects :

香港賽馬會好動城市計劃
JC Fit City

捐助者 Donor：香港賽馬會慈善信託基金 The Hong Kong Jockey Club Charities Trust
項目負責人 Project Leader：梁家文博士 Dr Leung Ka Man Carman



REAL (Rugby English Active Learning) Programme

捐助者 Donor：香港欖球總會社區基金 Rugby For Good
項目負責人 Project Leader：周志清博士 Dr Chow Chi Ching Gary



科技發展 Technology Development



教大作為亞太區具發展潛力的年輕高等學府，秉承「教育未來」理念，積極推動由創意、科技與創新驅動的數碼轉型，同時審視未來可能出現的各種不確定性與挑戰。本校的核心使命涵蓋教育、研究、創新及社會服務，透過多元學術措施與策略性倡議，培育具前瞻視野、兼備專業素養與社會責任感的教育工作者、專業人才及社會領袖。

As a relatively young university in the Asia Pacific region, EdUHK is dedicated to the "Education Futures" philosophy. The concept of "Futures" reflects a vision of a digital future shaped by creativity, technology, and innovation, while also recognizing the uncertainties and challenges that come with it. Our core mission centers on education, research, innovation, and societal service, with academic initiatives aimed at cultivating future educators, professionals, and social leaders.

主要項目 Key Projects :

教育發展與創新學院
Academy for Educational Development and Innovation (AEDI)

捐助者 Donor：香港丹桂基金會 Hong Kong Orange Osmanthus Foundation
項目負責人 Project Leader：李子建教授 Prof John Lee



Ultra-Reliable Low-Latency Communications for Vehicle-to-Everything: From Theory to Practical Implementation (In-kind Donation)

捐助者 Donor：的神的士有限公司 God Taxi App Limited
雲影天光科技國際有限公司 Perspectivar Technology International Limited
項目負責人 Project Leader：陳謝天博士 Dr Chan Tse Tin David

